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ZAPISNIK ZBORA ODSEKOV ZA VARSTVO GORSKE NARAVE  
 
Zbor odsekov za varstvo gorske narave (v nadaljevanju Zbor OVGN), je potekal v soboto, 23. 
marca 2024, ob 15:00. uri, v Centru Kope. 
 

Ad 1. Evidentiranje prisotnosti  

Evidentiranje prisotnosti je potekalo od 14:30 do 15:00. 

 

Ad 2.  Izvolitev organov Zbora odsekov VGN 
Prisotne je pozdravil Marijan Denša, načelnik KVGN, potem pa je k besedi najprej povabil goste. 
 
Bojan Borovnik, župan občine Mislinja, je v svojem nagovoru poudaril prizadevanja občine in 
planinskega društva na področju naravovarstva, ustanovitev regijskega parka Pohorje in 
pomembnost prenove Grmovškovega doma za turizem na Kopah.  
 
Aleš Zdešar, Javni zavod Triglavski narodni park, je v svojemu nagovoru izpostavil pomen ustanovitve 
zavarovanega območja za Pohorje, pomen delovanja varuhov in gorskih stražarjev, delovanje in 
strukturo javnega zavoda TNP, pomembnost dogovarjanja in usmerjanja zaradi pritiskov na okolje, 
Akcijski načrt za TNP, ki pomembno usmerja nadaljnje ukrepe, še posebno na področju prometa in 
ureditve naravnih vrednost, pomen mirnih območij.  
Na vprašanja je odgovoril, da JZ TNP ni upravljavec Zelencev, ker se ne nahajajo v parku, da je 
bivakiranje tudi znotraj TNP dovoljeno, da bodo na planini Uskovnica v 2024 uredili table, v 2025 pa 
tudi zapornice, da so pritiski v dolinah tako močni, da je delo nadzornikov v glavnem usmerjeno v ta 
območja in so v visokogorju premalo prisotni, še posebno pri visokogorskih jezerih.  
 
Zavrtela se je planinska himna. 
 
Marijan Denša je predstavil predlog organov Zbora: 
Delovno predsedstvo: Miran Ritonja – PD Ptuj, predsednik; Lara Smole – PD Šmarje pri Jelšah, Jerica 
Jugovic – PD Tržič. 
Verifikacijska komisija: Asja Štucin – PD Tržič, predsednica; Peter Tomše – PD Črna na Koroškem, 
Janez Senica – PD Slovenj Gradec  
Zapisnikar: Dušan Prašnikar – strokovni sodelavec PZS. 
Overovatelja zapisnika: Janko Kolar – PD Ribnica na Pohorju, Sonja Osrajnik – PD Bricnik Muta.  
 
SKLEP 1/2024: Zbor OVGN potrjuje delovne organe Zbora v predlagani sestavi. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
Ad 3. Pregled in potrditev dnevnega reda 
Delovni predsednik Miran Ritonja je pozdravil prisotne in se zahvalila za zaupanje za vodenje Zbora. 
Predstavila je dnevni red Zbora: 

1. Evidentiranje prisotnosti 
2. Izvolitev organov Zbora odsekov VGN 
3. Pregled in potrditev dnevnega reda 
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4. Poročilo verifikacijske komisije 
5. Poročilo o delu KVGN in finančno poročilo KVGN za leto 2023 
6. Predstavitev in potrditev programa dela in finančnega načrta KVGN za leto 2024 in okvirnega 

programa dela za 2024 
7. Podelitev diplom dr. Angele Piskernik 
8. Razno 

 

SKLEP 2/2024: Zbor OVGN potrjuje dnevni red Zbora odsekov VGN. 

Sklep je bil soglasno sprejet. 

 
Ad 4 Poročilo verifikacijske komisije 
Asja Štucin, predsednica verifikacijske komisije, je prebrala poročilo komisije. Na osnovi 4. člena 
Pravilnika Komisije za varstvo gorske narave PZS ima glasovalno pravico po en predstavnik odseka za 
varstvo gorske narave planinskega društva. Verifikacijska komisija je ob 14.56. uri ugotovila, da je od 
skupno 117 glasov za odločanje na današnjem zasedanju navzočih 49 glasov ali 41,9 %. V skladu z 4. 
člena Pravilnika Komisije za varstvo gorske narave PZS je prisotnih več kot tretjina glasov za odločanje 
in zato Zbor odsekov za VGN PZS lahko začne z delom. 
Zbor odsekov za VGN PZS bo sklepčen, dokler bo prisotnih vsaj 39 glasov za odločanje.  
Skupno je bilo na zboru udeleženih 66 oseb. 
 
Ad 5 Poročilo o delu KVGN in finančno poročilo KVGN za leto 2023 
Marijan Denša je poročilo pričel z nagovorom, da je naše skupno poslanstvo varstvo gorske narave, 
namen pa je usklajevanje in pospeševanje planinske dejavnosti na področju varstva gorske narave. 
Predstavil je glavne poudarke objavljenega poročila KVGN za leto 2023, strokovni kadri, sestava 
izvršnega odbora, izobraževanja, glavni dogodki KVGN in odsekov VGN MDO. Ob koncu je na kratko 
predstavil finančno poročilo.  
 
Marko Milešič Šerdoner, PD Velenje, je podal pobudo, da bi se spletna predavanja posnela in bi bila 
dostopna na spletu. Odgovor, da se bo v prihodnje dogovorilo s predavatelji o možnosti objave 
predavanj. Seminarske naloge so dostopne na spletu v pdf obliki. 
Marijan Denša je pohvalil, da imamo 3 nove odseke za varuhe gorske narave, kar je pomembno pri 
delovanju društev in širše.  
 
SKLEP 3/2024: Zbor odsekov VGN potrjuje Poročilo o delu KVGN za leto 2023 in se seznanja s 
finančnim poročilom KVGN za leto 2023.  

Sklep je bil soglasno sprejet. 

 
Ad 6 Predstavitev predloga programa dela in finančnega načrta KVGN za leto 2024 in okvirnega 
programa dela za 2025 
Marijan Denša je predstavil poudarke programa dela. Pomembno, da se delo začne od spodaj, pri 
varuhih, v društvih, da krepimo odseke in odbore, se med seboj povezujemo. Akcija Peš iz dolin do 
višin bo stalnica. Dva dogodka iz načrta sta bila že uspešno izvedena. Smiselno je, da na svoje 
dogodke povabimo tudi ostala društva, odbore. Na koncu izpostavil še Letno srečanje 7.12. v 
Ljubljani. Podal je finančni plan. 
Povabil, da vsi skupaj čim bolje objavljamo in informiramo o dogodkih. 
 
Miran Ritonja je dodal, da so tudi planinski vodniki zelo pomembni pri ozaveščanju o naravovarstvu.  
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Rastko Vrečko, APD Kozjak,  je vprašal, če obstaja kak dogovor a Slovenskimi železnicami, glede na 
to, da sedaj ni več popusta za člane PZS. 
Marijan Denša je pojasnil, da je težava pri uporabi javnih prevozov, da na železniških in avtobusnih 
postajah niso označene markirane poti, a glede tega že potekajo aktivnosti za izboljšanje stanja.  
Trenutno je nabor 42 poti z uporabo javnega prevoza, se bo še nadgrajevalo.  
Članica PD Velenje je dodala, da društvo izkorišča upokojenske kartice za izvedbo izletov z javnimi 
prevozi.   
Mojca Gorjup, PD Bohinjska Bistrica, je prav tako povedala, da PD veliko izletov izvede z vlakom, a 
imajo to srečo, da imajo železniško postajo v naselju.  
Damjan Debevec, PD Borovnica je pripomnil, da je na sejah UO PZS vedno možnost poročanja 
načelnikov komisij, kar je s strani KVGN zelo redko izkoriščeno. Dodal je še, da imajo v Borovnici 
planinsko pot vse od železnike postaje. Glede popusta je pojasnil, da je bila to enostranska odločitev 
Slovenskih železnic in da PZS vseeno poskuša za upoštevanje popustov.  
Marijan Denša se zaveda možnosti za seje UO, bistvene pobude KVGN komunicira s predsedstvom.  
Miran Ritonja je dodal, da mora biti javni prevoz na voljo dovolj zgodaj.  
Bojan Oblak, PD Ljubljana Matica, je dodal, da je glede javnih prevozov že pred leti podal pobudo in 
da ga veseli, da je PZS pričela z akcijo Peš iz dolin do višin. Na terenu je vseeno težava, da dejansko 
poti iz dolin ni več urejenih, kot npr. za Ratitovec. Dobro bi bilo, da bi bilo predlaganih poti, ki se jih 
lahko izvede z javnim prevozom, bistveno več. Podal pobudo, da bi se revitaliziralo stare planinske 
poti iz dolin, kar bi tudi pomenilo razbremenitev določenih poti. 
Miran Ritonja je pojasnil, da je povprečna starost markacistov 63 let in se trudijo po svojih močeh, 
težko je vse urediti.  
Marko Milešič Šerdoner prihaja iz okolja, kjer je markacistov dovolj in imajo urejene poti iz centra 
mesta.  
Alja Bradaškja, PD Gozd Martuljk, je podala, da so markacisti znotraj društev zelo zaprte za 
sprejemanja ostalih, ki ponujajo pomoč. 
Bojan Ciglič, PD Kočevje, je poudaril dobro sodelovanje z MDO Dolenjske in Bele krajine s skupnimi 
akcijami, na katerih se dejansko izvede izboljšave poti. Društvo se veliko poslužuje vlaka za izlete, a  
istočasno na vlak ne sme iti več kot 10 oseb s karticami. Izpostavil problem, da pri sečnjah oz. posegih 
v gozdu ostane polno vej na poteh ali pa so poti tudi uničene.  
 
SKLEP 4/2024: Zbor odsekov VGN potrjuje Program dela KVGN za leto 2024 ter okvirni program 
dela za leto 2025 in se seznanja s finančnim načrtom KVGN za leto 2024.  

Sklep je bil soglasno sprejet. 

 
Ad 7 Podelitev diplom dr. Angele Piskernik 
Prejemnike je predstavil Marijan Densa ter Brigita Jenkole. 
Prejemniki diplome dr. Angele Piskernik za leto 2023 so: 

• Janez Bizjak – PD Dovje-Mojstrana 

• Jože Melanšek – PD Velenje 

• Jože Perše – PD Krka Novo mesto 

• Javni zavod Triglavski narodni park 
Jože Melanšek in Jože Perše sta osebno prevzela diplomo, v imenu Janeza Bizjaka Mojca Gorjup, v 
imenu JZ Triglavski narodni park pa Aleš Zdešar.  
Diplomo in knjižno zahvalo sta podelila Marijan Denša in Janko Kolar. 
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Miran Ritonja je čestital prejemnikom diplome in zaključil naj bodo njihova dela motivacija vsem 
prisotnim za aktivnosti.  
 
Ad 8 Razno 
Bojan Oblak je povabil prisotne na predavanje o dr. Angele Piskernik, ki ga bo izvedel dr. Peter 
Skoberne 3.4.2024 v okviru odseka VGN PD Ljubljana Matica.  
Miran Ritonja je pozval prisotne, da naj za dogodke odsekov, društev pošiljajo vabila na KVGN, da se 
informacije čim bolj širijo.  
Klavdija Šeruga, PD Velenje, je o Jožetu Melanšku dodatno povedala, da je bil dolgoletni predsednik 
Naravovarstvene zveze Smrekovec in najbolj zaslužen za uspešno delo zveze.  
 
 
Zbor se je zaključil ob 17:00. 
 
 
Zapisal: Dušan Prašnikar l.r.  

 

Overovatelja zapisnika:  

Janko Kolar l.r. Sonja Osrajnik l.r. 

 

 

 

Priloge: 
- Poročilo verifikacijske komisije 
- Poročilo o delu KVGN v letu 2023 
- Finančno poročilo za leto 2023 in finančni načrt KVGN za leto 2024 
- Program dela KVGN za leto 2024 
- Okvirni program dela za leto 2025 

 


